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                     18 maj 2016 

 

 

Sammanträde torsdag 18 maj 2016 klockan 18:00-20:25 
Ledamöter Ersättare 
Awad Hersi (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Sus Andersson (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Dennis Wedin (M) 

Markus Brigander (M) 

Bengt Porseby (L) 
 

Celal Altun (S)  

Malin Holmberg (S)  

Guner Kayhan (MP)  

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Olof Kollinius (M) 

Carolina Rosén (L)  

Hafize Cetin (C) 

Urban Werner (KD) 

Tjänstgörande ersättare 

Aras Amin(M) Annika Rosenberg (M) 

Jossif Gummar (S) 
 

 

Anmälda förhinder 

Markku Sirviö (M) Naemi Karlsson (M)  

Sakib Hossain (S) Jenny Storm Gillberg (S)  

 
Nämnden beslutade att ajournera mötet i 5 minuter, 

19:50-19:55 under § 9 och 10 under § 14, 20:00-20:10  
 

 

Tjänstemän 
§§ 1-28: Stadsdelsdirektören Christina Heglert och avdelningschef Abdi-Nur Isse samt 

nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-27 Avdelningscheferna Margareta Ericson, Ditte Westin, Connie Stålhäll Wallin och 

Inger Cronwall 

Personalrepresentanterna Kommunal Marianne Ledel och Carina Gharby. 

Under §§ 1-27 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara och ställa frågor. Det 

formella sammanträdet började klockan 19:40 

 

Utses att justera     Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för justering     25 maj 2016 

 

Sekreterare 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Awad Hersi (MP)  

och vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens 

protokoll. Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 25 maj 2016. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Svar på remiss om Personalpolicy för Stockholms stad 

Beslut 
1. Spånga-Tensta Stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 

Stadsdelsförvaltningens svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadens gemensamma personalpolicy revideras med syfte att skapa ett 

jämställt och hållbart arbetsliv som ger medarbetarna goda 

förutsättningar att upprätthålla en hög kvalitet i verksamheterna. Efter 

flera steg av involvering ligger nu ärendet på remiss i samtliga 

nämnder.  

Förvaltningen anser att revideringen har uppnått de mål som var 

uppsatta men lyfter att det blir viktigt med implementering för att 

policyn ska få fäste i verksamheterna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 mars 2016. 

Dnr 1.5.1-201/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Aras Amin (M), Markus Birgander (M), Annika 

Rosenberg (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar följande: 

1. Förvaltningens förslag till beslut godkänns delvis. 

2. Därutöver anförs följande som svar på remissen från 

kommunstyrelsen. 

Stadens medarbetare arbetar på uppdrag av stockholmarna. Arbetet 

finansieras av skattemedel och ställer höga krav på en tillförlitlig 

service som präglas av hög kvalitet och tillgänglighet. Det är den 

enskilde som ska stå i centrum för allt arbete i staden. Stockholm ska 

fortsätta att utvecklas till en internationell storstad där kvalitet, 

valfrihet och mångfald är i fokus för samtliga stadens verksamheter. 

Kvalitetsutveckling och innovationskraft i den offentliga servicen blir 

bäst när olika aktörer tillåts utveckla egna sätt att möta 

stockholmarnas önskemål och behov. 

 

För att kunna forma Stockholm till en stad i världsklass och 

tillförsäkra den service som lägger grunden för en attraktiv stad som 

utmärks av trygghet, mångfald och konkurrenskraft krävs kompetenta 

medarbetare, ett effektivt och framsynt ledarskap samt en god 

arbetsmiljö för anställda i de verksamheter som staden finansierar. 

Därför är det beklagligt att det föreliggande förslaget till 

personalpolicy för Stockholms stad, som ska ange vilka krav och 

förväntningar staden som arbetsgivare har på medarbetare och chefer, 

inte håller en tillräckligt hög ambitionsnivå. 

 

Ett gott ledarskap är omistligt för att tillgodose medborgarna en god 

service, möta de behov som finns och utveckla staden framåt. I den 

rödgrönrosa majoritetens förslag till personalpolicy råder dock en 

avsaknad av ett helhetsperspektiv kring ledarskapets roll. Bristande 

ledarskap har visat sig vara synonymt med hög sjukfrånvaro, medan 

ett gott ledarskap skapar en kreativ miljö och en effektiv organisation 

som stärker medarbetarnas drivkrafter och kompetens och därmed 

verksamhetens kvalitet. Med den ökande sjukfrånvaron bland stadens 

medarbetare och den höga personalomsättningen inom vissa 

förvaltningar räcker det inte med ett andefattigt dokument som inte 

dryftar många ord om betydelsen av ett effektivt ledarskap. Förslaget 

saknar också konkretion kring medarbetarnas roll och förutsättningar i 

relation till stadens mål och stockholmarnas behov och förväntningar. 

För att värna om stadens anställda och deras arbete för 

stockholmarnas bästa är en aktiv personalpolitik och ett modernt 

ledarskap avgörande. Den aktiva personalpolitiken måste ha tydliga 

gemensamma mål men även följas upp av ett tydligt ledarskap på 

lokal nivå”. 
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§ 3  

Svar på remissen om motion om åtgärdsplan för att minska 
bostadsinbrotten i Stockholm 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Anna König Jerlmyr (M), Bo Arkelsten (M), Lars Jilmstad (M) och 

Lars Svärd (M) har i februari lämnat in en motion till 

kommunstyrelsen om att ta fram en åtgärdsplan för att minska 

bostadsinbotten i Stockholm. 

Syftet med åtgärdsprogrammet är att öka människors trygghet och 

minska antalet inbrott i hemmet. Motionärerna föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen tar fram ett 

åtgärdsprogram med konkreta förslag på insatser och kostnader för 

dessa i syfte att minska antalet bostadsinbrott i Stockholm. 

Förvaltningen ställer sig positiv till att kommunstyrelsen tillsammans 

med samverkande parter, polisen, bostadsbolag och villaägareförening 

ska ta fram ett åtgärdsprogram med konkreta insatser och kostnader 

för dessa i syfte att minska bostadsinbrotten. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 april 2016. 

Dnr 1.5.1-189/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Aras Amin (M), Markus Birgander (M), Annika 

Rosenberg (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 

1. Att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra 

 

Tyvärr kan vi se att bostadsinbrotten i Stockholms län ökade kraftigt 

under 2015. Den största ökningen gäller antalet lägenhetsinbrott, men 

inbrott i villor har också ökat kraftigt det senaste året. Inbrotten i 

människors hem har under 2015 ökat med hela 15 procent i 

Stockholmsregionen, visar siffror från Brottsförebyggande rådet, 

BRÅ. Det kan jämföras med att ökningen i resten av landet var 2 

procent under samma period. Även antalet anmälda inbrott ökade 

under 2015, med 18 procent för lägenheter och 11 procent för villor. 

 

Polisen Region Stockholm ser två huvudsakliga förklaringar. Den ena 

är att fler personer verkar ägna sig åt inbrott i regionen, det gäller 

såväl boende i regionen som ligor från andra länder som kommer till 

Stockholm. Detta samtidigt som polisen inte har tillräckliga resurser 

för att klara upp brotten, vilket har lett till en minskning av antalet 

väckta åtal trots den stora ökningen av antalet inbrott. 

 

Att utsättas för bostadsinbrott är inte enbart att se som en fråga om 

otrygghet i samhället, det också i högsta grad en kränkning av den 

personliga integriteten och hämmar därtill företagsutvecklingen lokalt 

i stadsdelarna. Det finns således många anledningar att se allvarligt på 

frågan, och att sätta in nödvändiga resurser för att komma tillrätta med 

problemet. Exakt hur detta ska göras måste utredas såväl nogsamt som 

skyndsamt. Det är därför glädjande att förvaltningen ställer sig positiv 

till att kommunstyrelsen tillsammans med samverkande parter tar 

fram ett åtgärdsprogram med konkreta insatser och kostnader för 

detta. Vår förhoppning är nu att stadens politiska ledning tar detta på 

yttersta allvar”. 
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§ 4  

Svar på remiss om motion om demokratisäkra stöd till 
föreningar 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Johanna Sjö (M) har i december 2015 lämnat en motion till 

Kommunstyrelsen demokratisäkra stöd till föreningar.  

Förvaltningen delar motionärens uppfattning att det är av största vikt 

att föreningsbidrag främjar demokrati och motverkar extremism och 

att stöd dras in till föreningar som har koppling till extremism, 

terrorism eller på annat sätt våldsbejakande synsätt 

Förvaltningen delar motionärens uppfattning att kommunen 

tillsammans med polisen och civilsamhället utveckla befintlig 

telefonlinje för avhoppade extremisteer till att även omfatta dem som 

trakasseras av våldsamma extremister då det är viktigt att öka 

kunskapen och stödet om våldsbejakande extremism. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 april 2016. 

Dnr 1.5.1-67/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Aras Amin (M), Markus Birgander (M), Annika 

Rosenberg (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden tillstyrker motionen”. 
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§ 5  

Svar på remiss om betänkande ”Låt fler forma framtiden” 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på remiss om 

betänkande Låt fler forma framtiden (SOU 2016:5). 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Remissen ”Låt fler forma framtiden” handlar om förslag till åtgärder 

för att öka och bredda engagemanget inom den representativa 

demokratin och för att stärka individens möjligheter till delaktighet i 

och inflytande över det politiska beslutsfattandet mellan de allmänna 

valen. Remissen är utskickad till 437 instanser. 

Generellt anser förvaltningen att samtliga förslag kommer att bidra till 

att utveckla det demokratiska systemet. Förvaltningen har valt att 

kommentera en liten del i materialet som handlar om tillgången till 

internet.  

När det gäller de förslag som berör ökad användning av internet anser 

förvaltningen att de inte får öka ojämlikheten och försämra villkoren 

för grupper och individer som inte är vana vid internet. Tillgången till 

internet innebär inte att internet är ett naturligt eller ens lättillgängligt 

verktyg för alla. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 april 2016. 

Dnr 1.1-224/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

det. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Reservation I 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Aras Amin (M), Markus Birgander (M), Annika 

Rosenberg (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar följande: 

1. Förvaltningens förslag till beslut godkänns delvis. 

2. Därutöver anförs följande som svar på remissen från 

kommunstyrelsen. 

 

I regeringens demokratiutredning ”Låt fler forma framtiden!” lyfts 

viktiga aspekter om representation, delaktighet och politisk inflytande 

i det svenska samhället. Vi delar uppfattningen om vikten av att stärka 

människor egenmakt samt att individer ska kunna påverka den 

politiska maktutövningen oavsett kön, hudfärg, språklig, etnisk eller 

religiös tillhörighet, funktionsnedsättning, sexuell läggning, ålder eller 

socioekonomisk status.  

 

Demokrati är kärnan i vårt samhälle och hör till ett av de viktigaste 

värden vi har. Genom delaktighet och inflytande skapar vi ett 

samhälle som håller ihop. Vi vill att varje person ska känna att han 

eller hon styr över sin egen vardag. Det innebär bland annat att 

flytta beslut från politikerna till medborgarna. Vi värnar samtidigt 

om det representativa styrelsesättet där de förtroendevalda 

politikerna är medborgarnas företrädare. 

 

De slutsatser som presenteras i demokratiutredningen kräver en bred 

politisk förankring då stabilitet är eftersträvansvärt när det gäller 

politiska och demokratiska styrmodeller. Vissa förslag som anges 

strider dessvärre mot väletablerade demokratiska principer som länge 

legat till grund i Sveriges politiska system samt mot principer om den 

representative demokratin.  

 

Den demokratiska utformningen av vårt politiska system behöver 

debatteras och diskuteras ofta för att dess legitimitet ska kunna 

accepteras, delas av alla, fortsatt vitaliseras och fördjupas så att alla 

har chansen att göra sin röst hörd. Att i allt för stor omfattningen 

och i all för stor hast förändra den demokratiska och politiska 

styrningen med nya system som inte har någon politisk tradition i vare 

sig Stockholms stad eller Sverige i övrigt skulle dock vara en stor 

apparat och vara ett allt för stort steg att ta på en gång”. 
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Reservation II 
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 
”Förslag till beslut 
Att som svar på remissen anföra följande: 

Utredningen lägger fram ett stort antal förslag som berör både 

formella och informella arenor för demokratin, på så väl nationell som 

lokal nivå. Vi vill allmänt precis som utredningen betona vikten av att 

arbeta för att få in nya medborgare, såväl ungdomar som invandrare, i 

demokratin. Såväl skolan som partierna, civilsamhället och offentliga 

myndigheter har en viktig uppgift att sprida kunskap om hur 

demokratin fungerar och vilka rättigheter man har som medborgare i 

det svenska samhället. Att ge stöd till organisationer och initiativ som 

syftar till att utbilda nya medborgare i hur demokratin fungerar är en 

viktig del i detta. 

 

Vi vill vidare beröra några av de förslag som har störst betydelse för 

den kommunala demokratin, i den ordning de förekommer i 

utredningen. 

 

De förtroendevalda och den sociala representativiteten 

Vi har svårt att se hur partierna i fullmäktige skulle kunna samordna 

sina nomineringsprocesser för att uppnå jämställda kommunala 

bolagsstyrelser. Vägen till en mer jämställd sammansättning av 

kommunala bolagsstyrelser måste istället gå via ett aktivt 

jämställdhetsarbete inom varje respektive parti. Det är också oklart 

vad utredningens förslag om att nominera en kvinna och en man för 

varje post egentligen innebär och hur det praktiskt skulle förverkligas. 

Det tycks som att representantskapet, medlemsmötet eller annat 

nominerande organ alltså skulle nominera två personer, där sedan 

valprocessen i fullmäktige innebär att en av dem väljs. I så fall 

innebär förslaget att partiets medlemmar får sämre möjligheter att 

påverka vem som företräder partiet, vilket verkar strida mot 

utredningens ansats i övrigt. Detta tycks också värst drabba de mindre 

partierna, som ofta bara har en representant i en nämnd eller 

bolagsstyrelse. Det måste också på något sätt avgöras vilka partier 

som ska företrädas av en kvinnlig respektive manlig kandidat. 

 

De förtroendevaldas villkor 

Vi anser inte att det är aktuellt för Stockholms del att prova direktval 

till geografiska nämnder, i vår kommuns fall stadsdelsnämnderna. Vi 

välkomnar att utredningen har tagit intryck av de problem helt 

direktvalda nämnder skulle kunna medföra i en kommun som 

Stockholm. Men att experimentera med ett blandat valsätt där vissa 
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mandat tillsätts av fullmäktige och andra direkt av väljarna, som 

utredningen föreslår, riskerar att leda till en kanske ännu oklarare 

ansvarsfördelning. 

 

Stopptider för kommunala möten är ofta en bra idé. Vi tillstyrker 

förslagen om att lätta på bosättningsreglerna för fullmäktigeledamöter. 

I synnerhet i Stockholmsregionen gör bosättningsreglerna att det är 

svårt för yngre personer att sitta i kommunfullmäktige i de mindre 

kranskommunerna utan att bli starkt begränsade i sin jakt på bostad. 

Vi tillstyrker också förslaget om att möjliggöra för hel- eller 

deltidsarvoderade förtroendevalda att vara föräldralediga. I Stockholm 

tillämpas denna ordning redan idag. 

 

Den lokala politikens organisering 

Vi ställer oss tveksamma till idén om ett demokratibokslut. Det tycks 

alltså vara ett slags granskning av korrektheten och utförligheten i den 

redovisning som nämnderna lämnar till fullmäktige. Det torde i första 

hand vara en sak för revisorerna att granska. Vi vill starkt avråda från 

att ett sådant uppdrag lämnas till valnämnden. Det är av mycket stor 

vikt att valnämndens renodlat valadministrativa roll värnas. 

 

Vad gäller förslaget om att en eller ett par gånger per år anordna 

allmänpolitiska debatter i fullmäktige så torde det förslaget vara 

tillgodosett genom budgetdebatten varje år, liksom genom 

fullmäktiges frågestunder. 

 

Det förstärkta folkinitiativet 

Liberalerna ställer sig tveksamma till utredningens rekommendation 

om att partierna i fullmäktige ska komma överens före en lokal 

folkomröstning om villkoren för att respektera valresultatet, och att en 

riktlinje för ett löfte om att respektera folkviljan bör vara 50 procents 

valdeltagande. Det finns en rad faktorer som gör att en sådan riktlinje 

inte alltid är lämplig. Valdeltagandet i de kommunala valen är på 83 

procent betydligt högre. Vissa stora ärenden kan vara av en sådan 

omfattning att de påverkar kommunens verksamhet under lång tid och 

inom ett flertal verksamhetsområden, och kan till och med komma att 

utgöra huvudtemat under en kommunal valkampanj. Då bör det vara 

partierna obetaget, i synnerhet om valresultatet knappt överstiger 50 

procent och folkviljan är splittrad, att utifrån det mandat som väljarna 

gett dem i kommunalvalet ta ansvar för helheten även om det strider 

mot resultatet i en folkomröstning. 
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Medborgarförslag och folkmotion 

Vi ställer oss avvaktande till förslaget om folkmotioner. Nuvarande 

ordning med medborgarförslag till stadsdelsnämnderna fungerar i 

huvudsak bra – i vart fall skulle det innebära en mycket stor 

förändring att ersätta dessa med folkmotioner. 

 

Eftersom Stockholm är en så pass stor kommun kommer antalet 

folkmotioner förmodligen att vara begränsat. Förslag som kan 

mobilisera flera tusen invånare kommer förmodligen att härröra sig 

till ärenden som redan är föremål för politisk behandling – till 

exempel byggprojekt. Det finns en risk att det skapas falska 

förhoppningar om vilken möjlighet som finns att på motionsväg 

påverka ett ärende som har en lagstadgad gång. 

 

Ungas delaktighet och inflytande 

Liberalerna vill avstyrka förslaget om försöksverksamhet med sänkt 

rösträttsålder till 16 år vid de kommunala valen. Vi anser att det 

fortfarande är angeläget att det finns en koppling mellan den allmänna 

myndighetsåldern och de rättigheter och skyldigheter som det 

politiska medborgarskapet medför. Däremot bör rösträtten i 

kommunala val gälla från och med det år man fyller 18, istället för 

dagen. För att sänka den effektiva åldern för rösträttsdebut bör också 

skilda valdagar återinföras. Som utredaren konstaterar har Sverige 

långt mellan valen och den representativa demokratin skulle må bra av 

att demokratins mekanismer fick komma till användning oftare. 

 

Delaktighet och inflytande för personer med funktionsnedsättning 

Vi tillstyrker förslagen om större möjligheter till assistans och service 

för att underlätta för personer med funktionsnedsättning att utöva 

kommunala förtroendeuppdrag. Vi uppmanar regeringen att 

återkomma med förslag för att garantera att kommunala möteslokaler 

är tillgängliga för personer med funktionsnedsättning. Det bör inte 

bara gälla möteslokaler för kommunala organ utan även samråd, 

konferenser och andra möten som anordnas av kommunen. 

 

En fråga som utredningen inte berör men som gott kunde ha tagits upp 

rör möjligheten för ledamöter i funktionshindersråd att få arvode och 

kompensation för förlorad arbetsinkomst på samma villkor som 

partipolitiskt tillsatta ledamöter av samma råd. 

 

Övrigt 

Att upprätthålla legitimiteten hos demokratin är som utredningen 

konstaterar en central uppgift. Även om det inte har varit föremål för 

utredningens uppdrag vill vi ta upp vikten av att arbeta mot valfusk 

och andra former av oredligt förfarande vid val. Regeringen bör 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
18 maj 2016 

Blad 14 

 

  

överväga förslag som skärper valhemligheten, liksom att förbjuda 

personer som dömts för otillbörligt verkande vid röstning att vara 

valbara vid nästkommande allmänna val”. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Hafize Cetin (C) lade fram ett ersättaryttrande:  

 

”Ersättaryttrande 

Om jag hade haft yrkanderätt hade jag föreslagit att 

1. Stadsdelsnämnden godkänner delvis förvaltningens förslag till 

beslut. 

2. I övrigt anförs följande. 

En fri samhällsdebatt i kombination med ett folkligt styrelseskick där 

alla människors möjlighet till insyn och inflytande i politiska 

processer värnas är viktiga hörnstenar i ett demokratiskt samhälle. Det 

kommunala självstyret inte bara är en del av utan också en 

förutsättning för demokratin i Sverige som helhet. Reformer som 

berör utövande av politisk makt i landets kommuner bör genomföras 

med stor respekt för det kommunala självstyret och för demokratiska 

principer. 

I betänkandet finns en rad förslag och överväganden som syftar till att 

underlätta för fler att engagera sig politiskt. Det handlar bland annat 

om insatser för att stärka kunskaper om kommunalt beslutsfattande, ge 

möjlighet till föräldraledighet från politiska uppdrag och öka 

tillgängligheten och delaktigheten för människor med 

funktionsnedsättning. Detta är välkomna förslag. Centerpartiet 

välkomnar också att utredaren föreslår en ökad möjlighet för 

allmänheten att använda allmänna lokaler. Det kan många positiva 

effekter och bidra till kreativitet, inte minst inom kulturen och för 

företagsamheten. 

Vissa av utredarens förslag tål dock att problematiseras. Till dessa hör 

förslagen om folkmotioner och formalisering av medborgardialoger. 

Dessa förslag handlar i grunden om att minska representativiteten i det 

politiska systemet, och det finns skäl att tvivla på om de får den effekt 

som utredaren avser. 

I betänkandet uppmanas de politiska partierna att överväga en 

begränsning av antalet mandatperioder som en person kan inneha ett 

uppdrag som ordförande. Skälet till denna uppmaning är begripligt. 

Den elitisering och maktkoncentration som beskrivs är på sina håll en 

realitet. Ökad statlig styrning och offentlig reglering av 

partiorganisationerna är emellertid inte lösningen. I grunden är det 

viktigt att väljare kan utse sina företrädare, och det är väljarnas 

förtroende som bör vara vägledande i dessa frågor, som för partiernas 

del är mycket angelägna. 
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Möjligheten att hålla allmänpolitiska debatter i kommunfullmäktige 

bör vara en självklarhet med hänsyn till det kommunala självstyret. Å 

andra sidan kan det minska väljarnas förståelse för det politiska 

systemet om nationella frågor debatteras på kommunal nivå, trots att 

den formella makten över dem finns i riksdagen.  Samtidigt bör inte 

denna risk överdrivas. I grunden är en livlig samhällsdebatt på alla 

samhällsnivåer önskvärd. 

Frågan om rösträttsåldern vid kommunala val är inte alldeles enkel, 

även om utredningen kommit till en relativt balanserad slutsats. Att på 

prov ge kommuner möjlighet att frivilligt sänka rösträttsåldern till 16 

år är rimligt med hänsyn till ett utbrett kommunalt självstyre. Att 

separera rösträttsåldern från myndighetsåldern, som ju utgör gräns för 

en persons valbarhet är inte konsekvent. Att den som är betrodd att 

välja också bör ha rätt att väljas är en rimlig princip”. 

 

Särskilt uttalande 
Ordförande Awad Hersi (MP) m.fl, Anna Jonazon (S) m.fl och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Att vad gäller förslaget om folkmotion anföra följande:  

Demokratiutredningen föreslår att dagens medborgarförslag ska 

skrotas och att en folkmotion ska införas istället.  

Vi konstaterar att dagens utformning av systemet med 

medborgarförslag har brister.  

Utredningen för bland annat fram att de ofta används som en 

förslagslåda. Den administrativa hanteringen av medborgarförslagen 

är enligt utredningen betungande för kommunerna och landstingen, 

samtidigt som de har en begränsad effekt på det demokratiska 

samtalet och åsiktsbildningen.  

Vi kan därutöver se att systemet så som det praktiseras i Stockholm 

inte är transparent och konsekvent, något som riskerar att skapa 

frustration hos engagerade medborgare snarare än dialog.  

Utredningen föreslår att istället införa så kallade folkmotioner.  

Folkmotionen måste ha stöd av minst en procent av de folkbokförda i 

kommunen eller i landstinget för att ett ärende ska väckas. 

Utredningen menar att en folkmotion som väcks av en grupp individer 

avspeglar den lokala opinionen bättre än ett medborgarförslag.  
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Vi sympatiserar med grundtankarna kring folkmotionerna, och 

instämmer i utredningens tanke att de förslag som har karaktären av 

synpunkter och klagomål på kommunernas och landstingens service 

kan hanteras på tjänstemannanivå, vilken sannolikt kan öka 

effektiviteten.  

Däremot ser vi stora demokratiska problem med utredningens förslag 

om att det ska krävas stöd av en procent av de folkbokförda i 

kommunen eller landstinget för att en folkmotion ska behandlas.  

Förslaget kommer att skapa ett enormt demokratiskt underskott i stora 

städer som exempelvis Stockholm, där över 9 000 namn måste samlas 

in för att ett förslag ska behandla. Detta kan jämföras med en kommun 

som Malung, där det räcker med 100 personer för att väcka en 

folkmotion.  

Eller varför inte jämföra med Sundbyberg: med sina cirka 46 000 

invånare är hela kommunen i samma storleksordning som de 

närliggande Stockholmsstadsdelarna Spånga-Tensta (38 000) eller 

Rinkeby-Kista (48 000). Men medan det räcker med 460 personers 

stöd för att få en folkmotion behandlad i Sundbyberg krävs alltså 20 

gånger fler namnunderskrifter på andra sidan kommungränsen.  

Vi har redan idag ett demokratiunderskott i stadsdelar som Spånga-

Tensta, där valdeltagandet i vissa områden är mycket lågt. En 

utveckling av möjligheten för medborgare att ta aktiv del i den lokala 

demokratin, att engagera sig i utvecklingen av lokalsamhället och för 

att ta del av demokratiska samtalet är nödvändig. Folkmotionen 

riskerar istället att höja tröskeln för medborgarengagemang.  

Vi föredrar istället att dagens system med medborgarförslag 

vidareutvecklas”.  
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§ 6   

Tertialrapport 1 

Beslut 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att 

1. Omslutningsförändringar om 99,5 miljoner kronor godkänns och 

anmäls till kommunstyrelsen. 

2. Budgetjustering för reinvestering begärs hos kommunstyrelsen 

med 3,0 mnkr. 

3. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 0,7 miljoner 

kronor för tillgänglighetsfrämjande investeringar till 4h gård.  

4. Ansökan hos kommunstyrelsen med 0,4 miljoner kronor för 

investeringar för att minska klimatpåverkan. (bilaga 3,4,5,6) 

5. Ansökan hos kommunstyrelsen med 1,0 miljon kronor för att 

uppnå målet om en giftfri förskola. 

6. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen om 2,5 miljoner 

kronor för avhysning av EU emigranter samt placering av 

hemlösa. 

 

Ärendet 
Nämnden har under 2016 arbetat med en rad verksamhetsutvecklande 

aktiviteter med utgångspunkt i verksamhetsplanen och visionen om att 

”Vi gör skillnad för människan i vardagen.” och stadens vision om 

”ett Stockholm för alla”. Arbetet har genomförts såväl 

förvaltningsövergripande som på enhetsnivå.  

Det ekonomiska utfallet för 2016 för driftbudgeten prognostiseras 

efter resultatdispositioner redovisa ett utfall i balans mot budget.  

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2016. 

Dnr 1.2.1-163/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Ole-Jörgen Persson (M) m.fl lade fram ett särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi hänvisar till vårt budgetförslag i Kommunfullmäktige och till vår 

reservation till Spånga-Tensta stadsdelsnämnds verksamhetsplan för 

2016 sam till vår reservation mot flerårsbudget 2017-2019,. 
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Vi noterar att förvaltningens tjänstemän som vanligt arbetar hårt och 

målmedvetet för att eftersträva god kontroll över Spånga-Tenstas 

ekonomi. Det finns dock gott om oroväckande signaler på att den 

ekonomiska styrningen under det röd-gröna styret håller på att 

urholkas. Fler verksamheter prognosticerar underskott till trots för att 

majoriteten i Stadshuset har höjt skatten med 1,3 miljarder kronor 

senast årsskiftet. Ekonomiska underskott är ett problem eftersom de 

skapar oförutsägbarhet i förutsättningarna för de verksamheter som 

berörs. Möjligheten för medarbetare och medborgare att känna 

trygghet med verksamheterna undergrävs om budgeten inte hålls. 

 

Det saknas fokus i majoritetens prioriteringar. Satsningar på 

graffittiväggar och civila råd ingen har efterfrågat tar fokus från 

stadsdelens kärnuppgifter. En pressad situation för socialtjänsten, inte 

minst med anledning av det stora antalet ensamkommande 

flyktingbarn, kräver stora satsningar på att bygga upp personalens 

kompetens och säkerställa en rättssäker behandling av varje enskilt 

ärende. Här har vår socialtjänst stora utmaningar framöver.  

 

Spånga-Tensta ska vara en stadsdel där alla kan växa. En attraktiv, 

trygg stadsdel för boende och besökare. Stadsdelen behöver primärt 

fortsätta sitt arbete med ökad kvalitet i förskolor, äldreomsorg och 

socialtjänst. Vi vill också påskynda arbetet med ökad trygghet och 

säkerhet i vår stadsdel. 

  

Äldreomsorgen redovisar ett underskott på -7,4 miljoner kronor, vilket 

kopplas till utförarenheten inom hemtjänsten och Tensta servicehus. 

Kommunala verksamheter kan inte vara undantagna principen om en 

budget i balans. Det är grundläggande att detta underskott granskas 

och åtgärder vidtas”. 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och 

där framtida generationer växer upp med jämlika livschanser kräver 

välfärd i världsklass. Den rödgrönrosa majoriteten höjer skatten men 

har samtidigt problem med att finansiera kärnverksamheter som 

förskola, äldreomsorg och socialtjänst. Det ekonomiska läget i många 

stadsdelar är ansträngt. 

 

Hemtjänsten går med underskott i snart sagt varje del av staden. Och i 

flera stadsdelar ser vi också hur det ekonomiska biståndet går med 
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underskott, trots att majoriteten skjutit till mer resurser. Trots 

skattehöjningarna har majoriteten svårt att få pengarna att räcka till. 

 

Läget för socialtjänsten är pressat på många håll, såväl av 

kostnadsutvecklingen som av personalsituationen. För att förbättra 

personalsituationen och minska konsultkostnaderna krävs 

investeringar i befintlig personal i form av ökade möjligheter till löne-

, karriär- och kompetensutveckling. Arbetet med att följa upp hur det 

går för de ensamkommande flyktingbarn som placerats är en av 

nämndens viktigaste uppgifter under året. 

 

Sjukfrånvaron hos personalen, i första hand långtidssjuka, ligger 

fortfarande på alarmerande höga nivåer och all tillgänglig 

specialkompetens måste nu anlitas för att få bukt med den rådande 

situationen. 

 

Det ansträngda ekonomiska läget ställer stora krav på 

stadsdelsnämnden att prioritera. Mindre angelägna satsningar och 

projekt måste få stå tillbaka för att värna kärnverksamheterna. Tyvärr 

har majoriteten visat sig ha svårt att göra sådana prioriteringar. 

Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits tränga ut insatser 

som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver 

hjälp från staden. 

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, 

utan skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår 

uppgift. Men den är avgörande om Stockholm ska bli en stad som 

klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och framtidstro åt 

växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta 

ansvar för välfärden. 

 

Vår stadsdel är betjänt av ett nytt och liberalt ledarskap som ger varje 

stockholmare större resurser att forma sitt eget liv”. 
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§ 7   

Svar på Skolinspektionens beslut vid granskning av 
platsgaranti och kvaliteten i förskolans pedagogiska 
uppdrag vid förskolan Gribbyvägen 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens Plan för 

förbättringar inom verksamheten utifrån skolinspektionens 

granskning av förskolan Gribbyvägen (Dnr400-2015:5698) som 

svar till Skolinspektionen 

2. Stadsdelsnämnden förklarar ärendet omedelbart justerat. 

 

Ärendet 
Förskolan Gribbyvägen har tillsammans med åtta andra förskolor i 

Stockholms kommun valts ut av Skolinspektionen för granskning av 

kvaliteten i förskolans pedagogiska uppdrag. Urvalet av de granskade 

förskolorna har skett genom analys av kommunens uppgifter om 

bland annat andelen förskollärare, gruppstorlek och personaltäthet. 

Huvudmannen ska till Skolinspektionen inkomma med en 

uppföljningsbar planering av hur man avser att arbeta för att förbättra 

de områden Skolinspektionen identifierat som utvecklingsområden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 april 2016. 

Dnr 1.4-209/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
18 maj 2016 

Blad 21 

 

  

§ 8   

Marknader i Spånga Centrum 2016 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att bevilja Spånga Företagareförening 

90 000 kr i bidrag för stöd till de tre kommande marknaderna 2016 

i Spånga Centrum enligt ansökan. 

2. Att begära återrapportering enligt förvaltningens tjänsteskrivelse 

3. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har i Verksamhetsplan 2016 som en aktivitet stödja 

marknadsevenemang i stadsdelsnämndsområdets olika geografiska 

områden. I stadsdelen finns sedan många år marknadsarrangemang i 

Spånga och Tensta. Spånga Företagareförening arrangerar tre 

marknadstillfällen årligen vid Spånga Torg och vill nu aktivt utveckla 

dessa för att nå invånare från Tensta och Hjulsta. För att klara detta 

ansöker Spånga Företagareförening om ekonomiskt bidrag från 

stadsdelsnämnden. 

En återrapportering som består av såväl hur det ekonomiska bidraget 

har använts som en utvärdering av marknaderna arrangemang kommer 

att lämnas till stadsdelsnämnden senast den första mars 2017. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 april 2016. 

Dnr 5.2-167/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Tensta marknad 2016 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna stadsdels-förvaltningens 

upplägg och struktur för förvaltningens medverkan 

”Demokratitorg” på Tensta Marknad 2016.  

2. Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna stadsdels-förvaltningens 

förslag på arrangör, kostnadsramar, utvärderings-kriterier och 

återrapportering för nämndens medfinansiering av scen, 

elektricitet och trygghetsåtgärder under Tensta Marknad 2016  

3. Stadsdelsnämnden beslutar att bordlägga punkt 3. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden ger i verksamhetsplan och budget för 2016 

stadsdelsförvaltningen i uppdrag att stödja Tensta Marknad. Stödet 

föreslås bestå i dels att stödja arrangören ekonomiskt under 

marknadsdagarna dels att förvaltningen deltar på Tensta Marknad 

utifrån nämndmålet, demokratin stärks och medborgarna har 

inflytande.  

Två föreningar, Hawo-Tako Kvinnoförening Spånga och Glad Stad 

Stockholm har för avsikt att gemensamt arrangera Tensta Marknad 

2016 med Glad Stad som huvudarrangör. 

Förvaltningen ska använda Tensta Marknad som en arena för att 

informera boende i stadsdelen om hur boende kan vara delaktiga och 

påverka utvecklingen i samhället. Redovisning av uppföljning 

kommer att ske i samband med verksamhetsberättelsen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2016. 

Dnr 1.2.5-266/2016 

   

Sus Andersson (MP) begärde ajournering. 

Nämnden beslutade att ajournera sig i 5 min, 19.50-19.55 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) lade fram förslag till beslut att godkänna förvaltningens 

förslag på punkt 1 till 2 och bordlägga punkt 3.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom MP+ S+ V förslag till beslut. 
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§ 10   

Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall 
(LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd delegerar till nedan nämnda 

gruppledare och socialsekreterare vid Socialjouren att begära 

polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st, inom nämndens 

eget ansvarsområde. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda 

gruppledare och socialsekreterare vid Socialjouren att begära 

polishandräckning enligt LVU 43 § 1 st 2 p inom nämndens 

eget ansvarsområde. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd justerar paragrafen omedelbart. 

 

Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Johan Christiansson, Agneta Eng-

ström, Lis-Mari Boija, Sanna Eriksson, Jennie Calminder, Maria 

Larsson, Maria Mistander, Inga-Lill Renhorn Källgren, Ulla 

Schöldström, Anneli Wernstedt, Louisa Sesti, Lena Wedberg, Julissa 

Fällgren, Feryal Lövström, Liliana Pellegrino, Lars Cronstrand, 

Linnea Hanning, Sara Ideström, Martin Karlsson, Gertrud Kleberg, 

Anna Tellström, Sofia Larsson, Anna-Stina Wilhelmsson, Mira 

Fargallo-Dillner, Katrin Pettersson, Ida Carnesten, Lydia 

Hjalmarsson, Margareta Högberg, Anders Ahlmark, Inger Åsebo, 

Agneta Borg-Bucknell, Mait Fredlund, Liselotte Tronders, Veronica 

Wolgast Karlberg, Anna Forsström. 

 

Ärendet 
Socialnämnden svarar för stadens jourverksamhet inom individ- och 

familjeomsorg. Den nämnd som svarar för denna verksamhet fattar ett 

särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att begära 

polishandräckning enligt LVM och LVU. Detta beslut överlämnas 

sedan till stadsdelsnämnderna som fattar motsvarande beslut.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 april 2016. 

Dnr 1.1-223/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
18 maj 2016 

Blad 24 

 

  

§ 11   

Ärendet utgick 
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§ 12  

Revidering av delegationsordningen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner revideringen av delegationsordningen i 

enlighet med tjänsteutlåtandet 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 april 2016. 

Dnr 1.1-73/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Svar på skrivelse om att Spånga-Tensta bör flagga med 
regnbågsflaggor under Stockholms Pridevecka 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har fått skrivelsen ”Spånga-

Tensta bör flagga med regnbågsflaggor under Stockholms 

Pridevecka”. 

Utifrån ett verksamhetsperspektiv har förvaltningen inget att erinra 

mot förslaget att föra regnbågsflaggan på förvaltningens flaggstång 

under Prideveckan.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 mars 2016. 

Dnr 1.6-119/2016 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Svar på skrivelse om stopp för uppförande av klottervägg i 
stadsdelen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Det har kommit in en skrivelse från Ole-Jörgen Persson (M) om att 

stoppa uppförandet av klottervägg i stadsdelen. Det ställs två frågor 

med anledning av detta: 

1. Har stadsdelsförvaltningen någon uppfattning om det ökade 

antalet anmälda klotterbrott grundar sig i verkliga ökningar? 

2. Hur ser förvaltningen på möjligheten att åtminstone fördröja 

uppförandet av graffittiväggen i väntan på att trafikkontoret 

utreder ökningen av klotteranmälningarna? 

Förvaltningen har tagit del av statistik från klotterenheten på 

trafikkontoret som visar att det har skett en minskning i 

anmälningarna i Spånga-Tensta mellan 2014 och 2015 men i hela 

staden har det skett en ökning av anmälningarna.  

På frågan om att fördröja verkställigheten av nämndens beslut är den 

inte aktuell eftersom förvaltningens ansökan om bygglov inte har 

beviljats.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 april 2016. 

Dnr 1.6-200/2016 

 

Anna Jonazon (S) begärde ajournering. 

Nämnden beslutade att ajournera sig i 10 min, 20:00-20:10 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Urban Verner (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort 

som ledamot i nämnden hade han ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Omröstning begärdes. 

 

Följande voteringsordning fastställdes. 

Den som biträder bifall till MP+S+V:s förslag röstar ja. Den som 

biträder bifall till M+L:s förslag röstar nej. 

 

Följande ja-röster avgavs: Awad Hersi (MP), Sus Andersson (MP), 

Anna Jonazon (S), Azad Hassan (S), Mecide Gulenay (S), Jossif 

Gummar (S) och Rashid Mohammed (V).  

 

Följande nej-röster avgavs: Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin 

(M), Aras Amin (M), Markus Birgander (M), Annika Rosenberg (M) 

och Bengt Porseby (L). 

 

MP+S+V:s förslag till beslut hade därmed bifallits med 7 röster  

mot 6. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Aras Amin (M), Markus Birgander (M), Annika 

Rosenberg (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att avbryta arbetet med att få till stånd en 

legal graffittivägg i stadsdelen 

 

Samt därutöver anföra: 

Vi tackar för svaret på vår skrivelse. 

 

Vi kan konstatera att Stadsbyggnadskontoret nu vid två tillfällen har 

avslagit ansökan om bygglov för en legal graffittivägg i Spånga-

Tensta. Arbetet har tagit lång tid och bundit upp stora resurser i 

förvaltningen. Vår uppfattning är att de resurserna bör läggas på annat 

till gagn inte minst för ungdomar i vår stadsdel.  
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Mot bakgrund av detta föreslår vi därför att stadsdelen avbryter sitt 

arbete för att få till stånd en legal graffittivägg i Tensta, och därmed 

heller inte lämnar in en tredje bygglovsansökan för detta ändamål”.  
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§ 15  

Svar på skrivelse om åtgärder för att förhindra 
bostadsinbrott genom ökad samverkan med Grannstöd 
och bl.a. villaägarföreningarna 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 

Det har inkommit en skrivelse från Ole-Jörgen Persson (M) om att  
Spånga-Tensta har högst antal bostadsinbrott i Stockholm, i synnerhet 

Solhem. Ole-Jörgen Persson (M) vill uppdra till förvaltningen att se 

över och utreda hur stadsdelen kan förbättra sitt samarbete med 

Grannstöd och Villaägareföreningarna för att hjälpa till att förebygga 

inbrott, vandalisering och otrygghet i Spånga-Tensta. 

 

Under 2014-2015 har en ökning av villainbrotten skett i Solhem från 

att 4 procent till att 5,5 procent av villorna varit utsatta för inbrott. 

Den mest utsatta adressen under 2015 var Solhemsbackarna med 8 

inbrott.  

 

Förvaltningen kommer att förbättra sitt samarbete med Föreningen 

Grannstöd och Villaägarföreningarna enligt följande: 

 Villaägareföreningarna i stadsdelen kommer att bjudas in till 

möten där Brottsofferjouren föredrar hur man kan hantera 

otryggheten efter det att man utsatts för inbrott. 

 Föreningen Grannstöd kommer att erbjudas att upprätta ett 

Idéburet Offentligt Partnerskap där stadsdelsförvaltningen 

förbinder sig att hålla Föreningen Grannstöd med fordon. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 april 2016. 

Dnr 1.6-92/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Svar på medborgarförslag om asfaltering och belysning av 
gångväg vid Spånga Station 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har fått in ett medborgarförslag om asfaltering 

samt anläggning av belysning på en informell gångväg på parkmark 

mellan Solskensbrinken 3 och backen ned mot Spånga station. 

Förslagsinlämnaren pekar på att den informella gångvägen idag 

används flitigt och att det finns ett stort behov av asfaltering och 

belysning för att här skapa en trygg passage.  

Samma medborgarförslag inkom till förvaltningen i oktober 2012 och 

togs upp i ett tjänsteutlåtande på nämndsammanträdet den  

7 februari 2013. Förvaltningen svarade då att förslaget skulle beaktas 

vid planering och prioritering av stadsdelens underhåll. 

Förvaltningen ser idag inte förslaget som en prioriterad åtgärd då det 

vid sidan av föreslagen plats redan finns en gångväg med belysning 

och att vinsten i gångsträcka ej motiveras av kostnaden för ett 

eventuellt genomförande. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 april 2016. 

Dnr 1.2.4-57/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Bidrag till pensionärsföreningar inom Spånga- Tensta 
stadsdelsområde 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att för år 2016 bevilja bidrag till 

pensionärsföreningar enligt följande fördelning: 

 PRO Spånga beviljas 1750 kr 

 SPF Spångaveteranerna beviljas 4515 kr 

 PRO Bromsten beviljas 1372 kr 

 PRO Erland, Spånga beviljas 1204 kr 

 PRO Tensta- Rinkeby beviljas 1274 kr 

 

Ärendet 
Till förvaltningen har inkommit fem ansökningar om bidrag från 

pensionärsföreningar. Förvaltningen föreslår att samtliga beviljas 

bidrag till en total summa av 10 115 kronor. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 29 april 2016. 

Dnr 5.4-65/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Studieresa till Amsterdam för seminarium om integration 
av nyanlända inom skolsektorn 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna deltagande på studieresa till 

Amsterdam för avdelningschefen Connie Stålhäll-Wallin från den 15 till 

17 juni 2016. 
 

Ärendet 
UHR, Utbildnings- och högskolerådet är svenskt kontaktcenter för 

EU-programmet Erasmus +. UHR anordnar olika evenemang för att 

stimulera medlemsländernas möjlighet att inom olika tematiska 

områden hitta parter som har expertkompetens inom olika områden. 

Nu har stadsdelen blivit inbjuden att delta i ett kontaktseminarium 

kring integration av nyanlända inom utbildningsområdet. Seminariet 

hålls i Amsterdam mellan den 15-17 juni 2016. Kostnaderna betalas av 

EU-programmet Erasmus +. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 april 2016. 

Dnr 1.1-253/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
18 maj 2016 

Blad 34 

 

  

§ 19   

Tillsynsrapport för stadens skyddade områden enligt 7 kap 
miljöbalken 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Stockholms natur- och kulturreservat är inrättade för att långsiktigt bevara 

och utveckla grönområden med särskilt stort värde för människor, djur och 

växter. Syftet med miljöförvaltningens tillsyn är att se till att 

skyddsbestämmelserna följs så att områdenas värden bevaras även till 

kommande generationer. 

Dnr 1.6-204/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Rapport från stadsrevisionen nummer 2, Samverkan 
stadsdelsnämnder och servicenämnden vid gemensam 
upphandling 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Syftet med granskningen är att bedöma om stadsdelsnämnderna i 

samverkan med servicenämnden genomför gemensamma 

upphandlingar på ett ändamålsenligt sätt. 

Dnr 1.6-90/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

2015 års lägesrapport över arbetet mot felaktiga 
utbetalningar och bidragsbrott (FUT VIII) 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Utgångspunkt i handläggningen av ekonomiskt bistånd är att 

säkerställa att rätt person får rätt bistånd och att så långt det är möjligt 

förebygga felaktiga utbetalningar. Staden arbetar aktivt med att 

förebygga och utreda felaktiga utbetalningar. Socialförvaltningen har 

t.ex. tagit fram kontrollrutiner och erbjudit utbildning i 

kontrollmetoder.  

I föreliggande rapport redovisas socialnämndens arbete med att 

samordna och fortsatt utveckla arbetet. I rapporten redovisas även 

stadsdelsnämndernas arbete och stadsövergripande statistik för 2015. 

Dnr 1.6-226/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 april 2016. 

Dnr 1.1-7/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 17 mars 2016  till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från näringslivsrådets sammanträde den 17 mars 2016  

anmäldes. 

Dnr 1.1-3/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Protokoll från Brottsförebyggande rådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 13 november 2015 och 

den 10 mars 2016 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från näringslivsrådets sammanträde den 13 november 2015 

och den 10 mars 2016 anmäldes. 

Dnr 1.1-4/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
april 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26  

Kurser och konferenser 

Inga kurser och konferenser togs upp. 
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§ 27  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 28) 

 

- Skrivelse anmäldes av Bengt Porseby (L): Skrivelse angående 

remiss om SL:s trafikförändringar 

Ole-Jörgen Persson (M) m.fl anslöt sig till skrivelsen. 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda skrivelserna 

och återkomma till nämnden. 

 


